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Dag og år 11.12.2024  

Klokken 18.00-20.30 

Sted Makerspace  

Godkendt 11.12.2024 

Formand Sara Bundgaard 

Fraværende: Jesper, Nathalie 

 

Dagsorden 
1) Meddelelser 15 min 

a) Bestyrelsesformand 

 Takker for gode møder, hvor vi har haft gode dialoger.  

b) Elevrådet 

 Ingen meddelelser denne gang 

c) Skoleledelse – CVJ  

CVJ er fortsat sygemeldt, men i slutningen af ugen bliver der udarbejdet en 

optrapningsplan.  

Der er stor opmærksomhed ift. stillingsopslag vedr. afdelingsleder i indskoling og 

SFO. Umiddelbart virker det til, at der kommer gode kandidater til stillingen. 

Episoden, hvor en ”drengestreg” gjorde, at politiet blev involveret. Snakken på 

skolen blev holdt på dagen.  

Pedellerne giver udtryk for, at de finder færre nikotinprodukter. Vi håber, at vores 

indsats har hjulpet, fx kun en elev på toilettet af gangen.   

 

 

2) Ansættelse af ny SFO og indskolingsleder.  10min 

Vi skal have valgt to repræsentanter fra skolebestyrelsen til ansættelsesudvalget. 

Ansættelsessamtalerne kommer til at ligge den 18. december kl. 15.00-20.00 og den 20. 

december kl. 14.30-16.00. Vi starter med at forventningsafstemme ift. formen på samtalen på 

de to samtaledage. Desuden vil der være kandidatudvælgelse den 17. december kl. 15.00-

16.00 (online). Der sendes et link på fredag til ansøgninger, som ligger på en online portal.  

Sisse sender et link til online deltagelse til kandidatudvælgelsen mandag den 16. december.  

Skolebestyrelsens repræsentanter: Mette deltager begge dage, Morten deltager den 18. 

december og Henrik deltager den 20. december.  

Skolens repræsentanter: Sisse, Britta, evt. Camilla, Daniel, Stephan, Mette W., Kasper 

 

TR: Personalegruppen ønsker, at overvejelserne om ansættelse af ny leder kunne være 

drøftet i MED, så processen ikke var sket så hurtigt.  

• Som situationen ser ud i ledelsesteamet på nuværende tidspunkt, hvor der er en 

sygemelding i ledelsen, har vi valgt at starte en hurtig proces ift. ansættelse af en ny 

afdelingsleder.  

• Vi har travlt lige nu, så vi har handlet, før vi fik skrevet ud.  

• Der er aftalt et tættere samarbejde mellem TR, AMR og ledelsen fremadrettet. 
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3) Høringssvar på Juniormesterlærer   5 min 

Der skal være Juniormesterlære to steder i kommunen. Tre skoler har budt ind på opgaven. I 

høringssvaret lægges der op til, at det bliver Skolecenter Jetsmark og Fjerritslev Skole.  

Vi har erfaringer på baggrund af vores praktiske klasse i nuværende skoleår. Vi asfalterer, 

mens vi kører (lovgivningen er ikke på plads endnu). Dansk, matematik, engelsk, fysik/kemi 

(engelsk og fysik/kemi kommer til at ligge i yderpositionerne).  

Der undersøges muligheder for at lave samarbejdsaftaler med fx FGU, SOSU, 

Sandmoseskolen, erhvervslivet.  

Vi overvejer, hvordan vi kan inddrage kantinen og SFO’en som muligheder for praktiske 

forløb ifm. Juniormesterlære.  

Vi har allerede haft en god dialog omkring de bekymringer Danmarks Lærerforening har ytret 

ift. Juniormesterlære.  

Der er en dialog i gang ift., hvem der står med tilsynspligten, når eleverne er i praktik. Vi 

håber, at det bliver KUI (UU).  

Der er deadline for at indsende høringssvar d. 13. januar. Sisse sender ud til 

skolebestyrelsen i uge 2.  

 

 

4) Feedback på Skoleudviklingssamtalen 15 min 

Sara orienterer: Den 20. november deltog Sara, Henrik, Kamilla, Sisse, Britta, to 

lærerrepræsentanter, to elevrepræsentanter, Helle (skolechef) og Kate (konsulent) i 

skoleudviklingssamtalen. 

Eleverne fortalte, hvordan de oplever at blive inddraget i undervisningen, og de fortalte om, 

hvad der for dem er en god undervisningslektion/dag, fx variation i undervisningen, plads til 

selvstændighed, differentiering, kort oplæg fra lærere mm.  

Der var fokus på, hvordan børnesynet kan komme til at leve på skolen, og hvordan der kan 

skabes ægte skoleglæde. Der blev også drøftet, hvordan både forældre, elever og 

medarbejder bliver inddraget i arbejdet med børnesynet. Børnesynet skal være tydeligt og 

klart, så det er til at forstå for alle, og at det kan være med til at skabe en sammenhæng på 

tværs af hele skolen.  

Det var en levende måde at holde skoleudviklingssamtalen på. Tydelig facilitator.  

 

Sisse og Britta tilføjer: Opstillet som en læringssamtale efterfulgt af ”tænk-par-del”. Noget af 

det vi har taget med udover det nævnte er en sammenhængende skole, elevinddragelse, 

praksisnær undervisning, læringssyn. 

Fundamentet for børnesynet er selvbestemmelsesteorien, skolepolitikken og den 

sammenhængende børne- og ungepolitik. Vi kommer til at fokusere mere på 

elevinddragelse. Sproget i børnesynet skal kunne forstås af alle!  
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5) Skoleudviklingsplan 30 min 

– læs  kommunens Skolepolitisk skolepolitik-2020-godkendt-kmb.pdf og den sammenhængende 

børne unge politik sammenhængende-børne-og-ungepolitik-1-06-2023-godkendt.pdf  

Sisse og Britta orienterer: Vi starter med at lave en lille beskrivelse, hvor vi tager 

udgangspunkt i begrebet skoleglæde. Vi ar tre udviklingspunkter: børnesyn, fællesskaber og 

PBL. De tre områder falder sammen i de fire underpunkter: sammenhængende skole, 

elevinddragelse, praksisnær undervisning og læringssyn.  

• Vi vil forsøge at skrive den i et sprog, som alle kan forstå.  

• Vi skal lave mål, der kan omsættes til praksis, og som lægger op af noget, som vi 

allerede gør.  

 

6) Status på økonomi og kommende proces 10 min 

Sisse orienterer: Der skulle have været et forslag til budgettet klar i dag. Det har først været 

muligt at holde budgetmøde med forvaltningen den 19. dec. Der ikke de samme mulige greb 

at ændre på, da vores største udgifter er lønninger. Vores takstbetalingerne udfordrer os. Det 

er et generelt problem for skolerne. Der er ikke skåret i skolens budget fra politisk side. Der 

er tilføjet midler til skoleområdet, men ikke nødvendigvis svarende til de stigninger, der er i 

udgifterne til løn. Der kommer muligvis nogle ekstra penge ud på baggrund af 

lønstigningerne.  

Susanne tilføjer: Opmærksomhedspunkt hvornår/hvordan vi får gjort opmærksom på 

Juniormesterlærer ift. økonomien.  

Skoleleder orienterer: Vi kommer ikke til at fyre, hvis vi har ca. samme elevtal.  

I februar kommer der budgetforslag 2025 til debat og godkendelse i skolebestyrelsen. 

 

7) Mellemtrin og legeplads – orientering  

Daniel orienterer: Vi har ansøgninger liggende hos nogle fonde. Svarene kommer formentlig i 

løbet af januar. Der er afslag fra Vores Sted, men de laver en ny ansøgningsrunde til januar.  

Sisse tilføjer: Fondssøgningen er aktivt i gang. Sisse følger op på det, og sørger for at 

forældre og elever bliver inddraget. En idé kan være at arbejde med 100 ønsker til 100-

dages festen. Elevrådet kan hjælpe. Sisse og Daniel indkalder til møde med 

forældregruppen (Lisbeth formidler til de øvrige forældre – mellemtrin) i februar 

efterfølgende.  

 

8) Spisetid for eleverne- ud til eleverne og personale 10 min 

Der er forældrehenvendelser, der taler ind i, at spisepausen går fra undervisningstiden, og 

andre henvendelser, der går på, at tiden er for kort.  

Der bør laves en proces, hvor medarbejdere og elever inddrages ift. hvad de tænker om 

spisetid i pauserne. Hvordan får vi skabt en god madkultur?  

Kan vi tænke elevrådet ind, eller gøre brug af venskabsklasser? 

 

  

https://www.jammerbugt.dk/media/a0mbsxgp/skolepolitik-2020-godkendt-kmb.pdf
https://www.jammerbugt.dk/media/p1zn0p2l/sammenh%C3%A6ngende-b%C3%B8rne-og-ungepolitik-1-06-2023-godkendt.pdf
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9) Invitation til forældreråd – fastsætte dato og indhold 20 min 

Fællesmøde med forældrerådene. Inden sommerferien blev det besluttet, at det skulle være 

med udgangspunkt i arbejdet med børnesyn.  

Der skal fastsættes en dato, og have lagt en plan for indhold. Hvad vil vi have ud af mødet, 

kan skolebestyrelsen udarbejde en strategi eller et princip på baggrund af de drøftelser, som 

kommer frem? Kan erhvervslivet inddrages? Forældrene synes, at det er godt, hvis der kan 

tales ud fra en case, der er relevante for praksis. Der skal fokus på, hvordan der samles der 

op på aftenen. 

Forslag til indhold  

• PBL/åben skole (en sammenhængende skole) 

• Skole/hjem-samtalerne og forældremøder (overholdes princip/skal det ændres?) 

• Forældreinddragelse overordnet. Vi skal være opmærksomme på, at vi skal kunne 

handle på deres input.  

• Princip for kommunikation.  

• Deltagelse i idrætsundervisningen derunder omklædning og bad 

• Skoleudviklingsplanen 

• Udfordringer med aflevering af mobiler/urer 

• Aftaler blandt forældre, fx spil (aldersgrænser), legeaftaler mm.   

 

Skoleudviklingsplanen præsenteres på næste skolebestyrelsesmøde, så indholdet evt. kan 

være input til fællesmødet. Til næste møde bør vi genbesøge vores principper ift., hvilke der 

trænger til fornyelse, og hvorvidt de kan passe ind ift. indholdet af fællesmødet.  

Dato: 9. april kl.17.00 (fællesmøde med forældreråd og andre interesserede). 

 

10)  Evt.  

Henrik: Det er rystende, at halvdelen af en årgang i udskolingen ikke har idrætstøj med. 

Lærerne giver udtryk for, at det er en kamp med idrætstøj og deltagelse. Sara tilføjer, at vi 

sidste år lavede et princip for badning og deltagelse i idræt.  

Morten: Fællesmødet for forældrerådet (sidste gang havde der været præsentation af 

kantinens retter). Bestyrelsen ønsker et nytårstaffel til næste møde. De små goder hører sig 

til, og de er savnet!  

Lisbeth: Kommunikation med rengøring. Der skal strammes op ift. orientering til rengøring, 

når der er aften- og weekendarrangementer. Sisse skriver ud til medarbejderne ift., hvem der 

skriver til rengøringen, og hvem der skal skrives til.  

 

Næste møde er den 12. februar.  

 

11) Godkendelse af referat  

Referatet er godkendt mundtligt efter hvert punkt.  

 

 

 

 

  


